

Title (en)

Hydroxyl-, epoxy- and acid anhydrid groups containing copolymers, process for their preparation and their use as binding agent.

Title (de)

Hydroxyl-, Epoxid- und Säureanhydridgruppen enthaltende Copolymerisate, ein Verfahren zu ihrer Herstellung und ihre Verwendung als Bindemittel oder Bindemittelkomponente.

Title (fr)

Copolymères contenant des groupes hydroxyles, des groupes époxy et des groupes anhydrides d'acide, procédé de leur préparation et leur utilisation comme liant.

Publication

**EP 0394761 A2 19901031 (DE)**

Application

**EP 90106981 A 19900411**

Priority

DE 3913407 A 19890424

Abstract (en)

Copolymers which are made from olefinically unsaturated compounds, have a molecular weight in the range from 1,500 to 75,000 and simultaneously contain from 0.2 to 6.0% by weight of free hydroxyl groups, from 1 to 30% by weight of carboxylic anhydride groups and from 0.4 to 13% by weight of epoxide groups in chemically bonded form are prepared by copolymerising olefinically unsaturated compounds in the presence of olefinically unsaturated alcohols, olefinically unsaturated acid anhydrides and olefinically unsaturated epoxides and are used as binders in thermocurable coating compositions or sealants or as the binder component in room-temperature-curable two-component coating compositions or sealants.

Abstract (de)

Copolymerisate des Molekulargewichtsbereichs 1 500 bis 75 000 von olefinisch ungesättigten Verbindungen, die gleichzeitig 0,2 bis 6,0 Gew.-% an freien Hydroxylgruppen, 1 bis 30 Gew.-% an Carbonsäureanhydridgruppen und 0,4 bis 13 Gew.-% an Epoxidgruppen chemisch gebunden enthalten, ein Verfahren zu ihrer Herstellung durch Copolymerisation von olefinisch ungesättigten Verbindungen unter Mitverwendung von olefinisch ungesättigten Alkoholen, olefinisch ungesättigten Säureanhydriden und olefinisch ungesättigten Epoxiden und die Verwendung der Copolymerisate als Bindemittel in hitzehärtbaren Beschichtungsmitteln oder Dichtmassen bzw. als Bindemittelkomponente in bei Raumtemperatur härbaren Zweikomponenten-Beschichtungsmitteln oder -Dichtmassen.

IPC 1-7

**C08F 246/00; C09D 157/04**

IPC 8 full level

**C08F 212/08** (2006.01); **C08F 16/02** (2006.01); **C08F 16/14** (2006.01); **C08F 20/10** (2006.01); **C08F 20/32** (2006.01); **C08F 20/52** (2006.01); **C08F 212/00** (2006.01); **C08F 216/02** (2006.01); **C08F 216/14** (2006.01); **C08F 220/04** (2006.01); **C08F 220/12** (2006.01); **C08F 220/26** (2006.01); **C08F 220/28** (2006.01); **C08F 220/32** (2006.01); **C08F 220/58** (2006.01); **C08F 222/06** (2006.01); **C08F 246/00** (2006.01); **C08G 59/20** (2006.01); **C08G 59/32** (2006.01); **C09D 4/00** (2006.01); **C09D 123/00** (2006.01); **C09D 129/04** (2006.01); **C09D 129/10** (2006.01); **C09D 133/00** (2006.01); **C09D 157/00** (2006.01); **C09D 157/04** (2006.01); **C09D 201/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

**C08F 222/06** (2013.01); **C09D 4/00** (2013.01)

Cited by

US5858025A; EP1829942A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0394761 A2 19901031; EP 0394761 A3 19901219; EP 0394761 B1 19931208;** AT E98269 T1 19931215; CA 2015044 A1 19901024; CA 2015044 C 20000815; DD 298937 A5 19920319; DE 59003750 D1 19940120; ES 2062151 T3 19941216; JP H02300215 A 19901212

DOCDB simple family (application)

**EP 90106981 A 19900411;** AT 90106981 T 19900411; CA 2015044 A 19900420; DD 34000090 A 19900423; DE 59003750 T 19900411; ES 90106981 T 19900411; JP 10665390 A 19900424